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Socialdemokratiska fullmäktigegruppen och 8 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet 
med fullmäktiges arbetsordning:  

”De som undertecknat denna fullmäktigemotion vill att man i Vanda tar ett aktivare grepp om drog-
politiken, föreslår att Vanda aktivt understöder och främjar ett försök med användarrum, och kräver att 
man utreder en lansering av kamratverksamheten Huudikoutsi som fokuserar på områden utmed 
banan.

Motiveringar till motionen: 
Sommaren 2022 hade en lagmotion, med målet att inleda beredningen av en lag för ett försök med 
användarrum för drogmissbrukare, tagit sig närmare riksdagen. Vandas grannstad Helsingfors har 
exempelvis redan år 2019 föreslagit en speciallag som skulle göra det möjligt att inrätta användarrum, 
men lagmotionen gick inte vidare. I fråga om användarrum har till exempel THL rekommenderat att man 
öppnar användarrum och konstaterade att det är ett sätt för att minska antalet drogrelaterade dödsfall. 
Användarrum är avsedda för personer som lever i ett gravt drogmissbruk och rummen ökar därmed inte 
användningen av droger. 

När medborgarinitiativet nu går vidare är det viktigt att Vanda som stad skulle agera för att få till stånd 
ett försök med användarrum både på riksplan och i Vanda. 

--> Vi som undertecknat denna motion föreslår att Vanda agerar aktivt för att utreda en lansering av 
övervakade användarrum och ett försök med dessa och att Vanda på stadsnivå skulle främja ett 
förverkligande av ett försök med användarrum även då regeringsförhandlingar förs efter valet våren 
2023.

Våren 2022 visade Vandas enkät om rusmedelssituationen mycket dystra siffror: Av dem som svarade 
ansåg 53 % att det används för mycket rusmedel i det egna bostadsområdet. Enligt enkäten hade 
användning av droger observerats nästan i samma utsträckning som alkohol. Droger och rusmedel 
används allt oftare helt öppet inför andra. På basis av enkäten är det framför allt missbruket på 
stationerna som ger upphov till otrygghet bland invånarna.

I Helsingfors och Esbo opererar man enligt en handlingsmodell med uppsökande 
kamratstödsverksamhet (Huudikoutsit / Fri från narkotika rf och Kukunori ry), där man träffar människor 
med missbruksproblem som vistas på offentliga platser och man hänvisar missbrukarna till olika tjänster. 
Dessa kamratstödjare är utbildade för sin uppgift.
Målet för Huudikoutsit-verksamheten är att förverkliga trygga och trivsamma offentliga rum för alla 
invånare. Möten som utgår från kamratstöd kan ha stor betydelse för att komma ur drogberoendet.

--> Vi som undertecknat denna motion föreslår att Vanda allt mer satsar på uppsökande arbete ute på 
fältet nära drogmissbrukarna. Verksamheten kan organiseras som ett gemensamt projekt i samarbete 
med en organisation inom missbrukararbetet. 



Vi undertecknade ledamöter föreslår att Vanda, som ett led i detta arbete, utreder ett inledande av 
Huudikoutsi-verksamhet i Vanda.”

(Närmare information om användarrum och Huudikoutsi-projektet: https://thl.fi/fi/web/alkoholi-
tupakka-jariippuvuudet/huumeet/huumetutkimus/huumetyotameilla-ja-maailmalla/huumeiden-
kayttohuoneet
https://huudikoutsit.fi/hanke/)

Stadsfullmäktige 19.9.2022 § 20 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd konstaterar följande som sitt svar: 

Droganvändare och deras specialtjänster hör från och med början av året till välfärdsområdets 
behörighet. I detta nu utgör lagstiftningen ett hinder för försök med användarrum för missbrukare i 
kommunerna. Vi följer dock upp utvecklingen med avseende på lagstiftningen och välfärdsområdets 
ståndpunkt i fråga om användarrum. 

Stadsstyrelsen 13.2.2023 § 12

Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge socialdemokratiska fullmäktigegruppen och de 8 andra ledamöter som undertecknat 

motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

_____

Verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd konstaterar följande som sitt svar: 

Droganvändare och deras specialtjänster hör från och med början av året till välfärdsområdets 
behörighet. I detta nu utgör lagstiftningen ett hinder för försök med användarrum för missbrukare i 
kommunerna. Vi följer dock upp utvecklingen med avseende på lagstiftningen och välfärdsområdets 
ståndpunkt i fråga om användarrum. Om lagstiftningen ändras och välfärdsområdet beslutar inrätta 
användarrum kommer Vanda stad för sin del att verka främjande för att leta fram ett så tryggt rum som 
möjligt. 

Stadsstyrelsen 27.2.2023 § 29

https://huudikoutsit.fi/hanke/


Förslag av biträdande stadsdirektören för verksamhetsområdet för stadskultur och välfärd:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge socialdemokratiska fullmäktigegruppen och de 8 andra ledamöter som undertecknat 

motionen stadsstyrelsens svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Behandling:
Under behandlingen av ärendet föreslog stadsstyrelsens ordförande Sari Multala understödd av leda-
moten Säde Tahvanainen att motionssvaret kompletteras med texten:

”Om lagstiftningen ändras och välfärdsområdet beslutar inrätta användarrum kommer Vanda stad för 
sin del att verka främjande för att leta fram ett så tryggt rum som möjligt.”

Ordföranden konstaterade att man måste rösta om saken och lade fram följande omröstningsförslag: de 
som understöder biträdande stadsdirektörens grundförslag röstar ja, medan de som understöder 
ändringsförslaget röstar nej. Omröstningsförslaget godkändes.

Vid omröstningen gavs 4 ja-röster (Lundell, Luokkala, Saimen, Virkamäki) och 10 nej-röster (Abdi, 
Karinen, Kasonen, Kaukola, Multala, Norrena, Orpana, Tahvanainen, Tammi, Valtanen), varvid 
ordföranden konstaterade att ändringsförslaget godkänts.

Beslut:
Stadsstyrelsens ändrade förslag godkändes. 

_____

Stadsfullmäktige 24.4.2023 § 5

Stadsstyrelsens förslag: 
Stadsfullmäktige beslutar anteckna stadsstyrelsens svar för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga: 
Socialdemokratiska fullmäktigegruppens och 8 andra ledamöters motion om 
framförhållning inom drogarbetet i Vanda – användarrum möjliggörs, 
kamratstöd ordnas för att minska användningen av droger

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information: 
Riikka Åstrand, biträdande stadsdirektör, fornamn.efternamn[at]vantaa.fi


